
Protokół  nr 8/2017 

z XXX sesji Rady Gminy Sośno 

z dnia 26 października 2017r. 

 

 

           Sesja odbyła się w Gminnym Domu Kultury w Sośnie. Obrady trwały od 

godz.1000 do 1320. W sesji uczestniczyło 12 radnych (nieobecni: Anna Jaginiak, 

Mariusz Kuszewski i Stanisław Szyling); lista obecności stanowi załącznik 

niniejszego protokołu.  

W obradach uczestniczył Wójt Gminy Leszek Stroiński, Sekretarz Gminy Piotr 

Dobrzański, Skarbnik Gminy Elżbieta Romot, Kierownik GOPS Ewa 

Kwasigroch i Dyrektor ZGK Marcin Grubicki oraz zaproszony do udziału w 

sesji Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Sępólnie Kraj. –Artur Żychski.  

 

 

     Pod obrady sesji zaproponowany został  następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad; 

2. Stwierdzenie quorum; 

3. Wybór sekretarza obrad; 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji; 

5. Informacje: 

    - o pracy komisji stałych w okresie między sesjami;  

    - informacja o działaniach Wójta Gminy oraz o realizacji interpelacji  

       i wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji; 

    - informacje o realizacji obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych przez 

       radnych oraz przez Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, Sekretarza Gminy,  

       oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu Wójta; 

     - informacja o podmiotach, w których wykonywana będzie w roku 2018 kara 

      ograniczenia wolności i praca społecznie użyteczna na terenie Gminy Sośno. 

6. Zgłaszanie interpelacji przez radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone podczas obrad. 

8. Informacja dotycząca stanu bezrobocia na terenie Powiatu Sępoleńskiego  

    i Gminy Sośno oraz możliwości przeciwdziałania bezrobociu. 

9. Podjęcie uchwał:  

      -w sprawie zmian w budżecie; 

      -w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane 

       przy obiektach wpisanych do rejestru zabytków; 

     -w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane 

       przy obiektach wpisanych do rejestru zabytków; 

     -w sprawie nabycia nieruchomości zabudowanej, położonej w Sitnie; 

     -w sprawie nabycia lokalu mieszkalnego nr 4, stanowiącego odrębną 

      własność, położonego w Tuszkowie; 

     -w sprawie nabycia lokalu mieszkalnego nr 6, stanowiącego odrębną  
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      własność, położonego w Tuszkowie; 

     -w sprawie przyznania diet dla sołtysów; 

     -w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy; 

     -w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie  

       odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i  

       zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli  

       nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.  

12. Zakończenie obrad. 

 

Przebieg obrad: 

 

Ad.1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Wąsik otworzyła i prowadziła  obrady 

sesji. 

  

 

Ad.2. 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum 

wymagane do odbycia sesji i podejmowania prawomocnych uchwał – obecnych 

jest 12 radnych.   

 

      Pan Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie pod obrady jeszcze jednej 

uchwały dotyczącej zakupu kolejnego lokalu mieszkalnego w Tuszkowie. 

Przewodnicząca RG przedstawiła również propozycję rozszerzenia pkt.5  o 

informację Wójta Gminy dotyczącą obecnej sytuacji gminy po nawałnicy, w 

tym również o pomocy udzielanej poszkodowanym mieszkańcom. 

     Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na rozszerzenie porządku obrad sesji o 

powyższe elementy. 

 

 

Ad.3. 

Sekretarzem obrad wybrana została radna Krystyna Raźna. 

 

 

Ad.4. 

Jednogłośnie przyjęto protokół z obrad poprzedniej sesji. 

 

 

Ad.5. 

Informacje z pracy w okresie między sesjami złożyli kolejno: 
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- Przewodnicząca Komisji Finansów, Planowania Budżetu i Spraw Socjalnych – 

radna Joanna Siódmiak-Niemczewska; 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony P.Poż. – radny 

Ryszard Badziński; 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu – radny Józef 

Opas; 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej - radna Wanda Gackowska.        

 

      Informacje przedstawione przez Przewodniczących Komisji stanowią 

załączniki niniejszego protokołu. 

 

      Następnie Wójt Gminy Pan Leszek Stroiński przedstawił informację o 

podejmowanych działaniach między sesjami oraz informację dot. realizacji 

interpelacji zgłoszonych na poprzedniej sesji.  

      Przedstawioną przez Wójta informację załączono do protokołu.  

 

      Dalej Wójt zabrał głos na temat usuwania skutków nawałnicy oraz 

udzielanej pomocy mieszkańcom gminy; w swej wypowiedzi stwierdził m.in. iż 

nadal trwają prace nad usuwaniem skutków tej nawałnicy, główne iły 

skierowane są na to aby rządowa pomoc finansowa skierowana do GOPSu 

trafiła jak najszybciej do poszkodowanych -na koncie jest około 

10mln.200tyś.zł, z czego przekazano już do mieszkańców ok.9mln. Na remont i 

odbudowę budynków mieszkalnych wypłacono ok.3mln., 4,5mln na odbudowę 

budynków gospodarczych, 114,5tyś na odbudowę; wcześniej wypłacono 

również 1,5mln na tzw. pomoc do 6tyś.   

Wójt podkreślił, że wszystkie te środki przekazywane są na podstawie 

przeprowadzanego postępowania oraz specjalnych procedur i zgodnie z 

decyzjami wydawanymi w tej sprawie przez GOPS. 

Do mieszkańców kierowana jest również różnorodna pomoc w formie 

materiałów, która trafia na bieżąco do zainteresowanych przy uwzględnieniu 

protokołów z szacowania szkód. Zorganizowana została również możliwość 

skorzystania z bezpłatnej pomocy prawnej – zainteresowani mogą zgłaszać do 

UG chęć skorzystania z porady prawnej. Pomoc trafiła również do uczniów 

(zasiłki celowe 500,- i 1tyś zł) -wypłacono już 114,5tyś zł; w przygotowaniu są 

kolejne środki na ten cel. 

Ponadto organizowany jest też odbiór papy z uszkodzonych pokryć dachowych; 

przygotowywana jest również pomoc dla mieszkańców w zakresie demontażu, 

transportu i utylizacji pokryć dachowych zawierających azbest z uszkodzonych 

budynków (ok.1100ton).  

Pan Wójt poinformował też, że trwają jeszcze rozmowy dotyczące przesunięcia, 

przynajmniej do wiosny, wyznaczonego terminu końcowego na rozliczanie 

udzielanej samorządom pomocy. 
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W ramach organizowanej pomoc dla poszkodowanych mieszkańców trwają też  

prace nad dostarczeniem obiektów mieszkalnych dla rodzin potrzebujących 

schronienia (3 obiekty -„domki angielskie”- kupuje Gmina i 2 użyczy Marszałek 

Województwa); zamówione są również kontenery mieszkalne dla pojedynczych 

osób. Pan Wójt zwracał jednocześnie uwagę na potrzebę doprowadzenia do tych  

obiektów prądu i wody.  

Wójt podkreślił również, że dotychczasowa pomoc nie będzie wystarczająca, 

podjęte będą działania w celu zwiększenia środków na ten cel. Mówił też o 

trudnościach w przekazywaniu środków pomocowych do mieszkańców 

spowodowanych m.in. przerwami w dostępie do Internetu, a także o pomocy  

kadrowej udzielanej GOPSowi przez pracowników innych ośrodków GOPS.  

Do Gminy trafiła również pomoc finansowa z innych samorządów (1mln 361tyś 

zł); gro tych środków przeznaczona jest na odbudowę mienia komunalnego, ok. 

80tyś przeznaczona jest na pomoc bezpośrednio dla osób poszkodowanych –

środki te trafią do mieszkańców na podstawie decyzji GOPS.  

Pan Wójt wskazywał także na obiektywne trudności związane z realizacją zadań 

i możliwości terminowego ich rozliczenia - m.in. trudności w pozyskaniu 

specjalistów do prac remontowych w uszkodzonych obiektach. 

  

    Pan Wójt odpowiadając na pytanie Wiceprzewodniczącej RG M. Narloch o 

dodatkową pomoc finansową dla uczniów wyjaśnił, że jest to jednorazowa 

pomoc finansowa w wys.500,-zł dla rodziców, którzy otrzymali już pierwszą 

pomoc (do 3tyś zł), natomiast rodzice, którzy otrzymali pomoc wyższą (do 

6tyś), otrzymują 1tyś na każde uczące się dziecko; ta forma pomocy jest ściśle 

związana z pomocą tzw. do 6tyś.zł. 

Pan Wójt wyjaśnił również, że planowana naprawa odcinków dróg gminnych za 

pomocą środków „pomocowych” z innych samorządów nie jest związana z 

łataniem dziur w drogach zniszczonych na skutek ich użytkowania; jesteśmy 

zobowiązani do rozliczenia się z naprawienia dróg zniszczonych podczas tej 

nawałnicy; wybraliśmy dwa odcinki dróg, które najbardziej ucierpiały tj. tzw. 

”małe koło” w Sośnie (gdzie jeździ transport szkolny) i drogę w kierunku 

Dziedna w Ciosku. Natomiast w ramach pomocy Wojewody otrzymamy środki 

na remontowanie innych dróg (specjalna komisja Wojewody kontrolowała nasze 

drogi); nawierzchnia tych dróg będzie bitumiczna; udział gminy w tym 

remoncie wynosi ok. 20%, a drogi remontowane będą w roku przyszłym.  

 

W dalszej dyskusji radni dopytywali o następujące kwestie: 

- radna K. Raźna pytała o informację dot. możliwości skorzystania z pomocy 

prawnej na piśmie do wywieszenia na tablicach informacyjnych w sołectwie. 

- radny J. Opas pytał kto może się ubiegać o pomoc przekazaną z innych 

samorządów (80tyś)? 
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Odpowiadając na zgłoszone pytania Pan Wójt poinformował iż:  

-do pracowników UG można zgłosić się po informację na tablice ogłoszeniowe; 

-kwota 80tyś zł nie trafi do wszystkich poszkodowanych, planujemy skierować 

ją głównie tam gdzie nie trafiła pomoc rządowa. 

 

     Kierownik GOPS Pani Ewa Kwasigroch dopowiedziała również, że pomoc ta 

trafić ma do osób, które nie mogły skorzystać z pomocy rządowej np. osoby, 

które nie mają uregulowanego stosunku prawnego uszkodzonej nieruchomości 

lub do osób które nie otrzymały pomocy do 6tyś.zł. 

Pani Kierownik apelowała do sołtysów o informowanie mieszkańców, że w 

ramach rozliczania się z przyznanej pomocy, przyjmowane będą faktury 

imienne, a nie faktury wystawiane na prowadzone gospodarstwo rolne; przy 

czym faktury te powinny dotyczyć materiałów i prac związanych z 

uszkodzeniami, które wskazane zostały w protokole szacowania szkody.  

 

    W dalszej dyskusji radna W. Gackowska poruszyła kwestie sprzątania 

połamanych w nawałnicy drzew przydrożnych; w wielu przypadkach grube 

gałęzie zostały pozbierane, ale drobniejsze pozostały; zbliżająca się zima 

spowoduje zasypanie tych gałęzi i będą one dodatkowym zagrożeniem dla ruchu 

i utrudni odśnieżanie dróg. 

      Pan Wójt wyjaśnił, że osoby zainteresowane tym drewnem miały sprzątnąć 

powalone drzewa do czysta; jednak wyegzekwować to musi do końca Zarząd 

Drogowy w ramach swoich kompetencji. Poinformował również, że gałęziówką 

(nie tylko z lasów) zainteresowana była Elektrownia Bełchatów; jednakże 

odpowiedź w tej sprawie udzielona może byś po rozmowie z Dyrektorem 

Zarządu Drogowego. 

Pan Wójt dopowiedział jeszcze, że w sprawie odszkodowań w rolnictwie 

zgłoszone zostały 304 protokoły; na tą chwilę do zainteresowanych trafiła już 

połowa z nich. Problemem było podawanie przez rolników błędnych lub 

niedokładnych informacji – występowały m.in. niezgodności w areale, co 

powodowało konieczność poprawiania protokołów i ponownego przekazywania 

ich do Wojewody.  

 

    Radna M. Wegner zgłosiła pytanie dotyczące środków pomocowych do 6tyś 

– czy dotyczyły one szkody w mieszkaniach czy również w budynkach 

gospodarczych? 

    Kierownik GOPS Pani Ewa Kwasigroch poinformowała, że pomoc do 6tyś. 

obejmowała szkody w budynkach i lokalach mieszkalnych, nie uwzględniane 

były tu budynki gospodarcze.   

 

     Radna M. Narloch pytała o udzielanie pomocy osobom, które miały szkody 

w budynkach mieszkalnych jednakże w chwili nawałnicy nie przebywały w 

nich; jak podkreśliła radna osoby te nie mogły otrzymać przecież pomocy, 
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jednakże są głosy z innych gmin, gdzie pomoc taką otrzymywać miały nawet 

osoby pomieszkujące na działkach; radna poprosiła o wyjaśnienie tej kwestii. 

     Pani Kierownik GOPS wyjaśniła, iż zgodnie z obowiązującymi zasadami 

domki letniskowe, nie są w ogóle brane pod uwagę do świadczeń pomocowych. 

Osobom, które w dniu nawałnicy nie prowadziły gospodarstwa domowego w 

danym budynku, pomoc się nie należy; właśnie te osoby będą mogły starać się o 

pomoc dodatkową (przekazaną przez inne samorządy). Pani Kierownik 

podkreśliła jednocześnie, że w dużej mierze, informacje przekazywane przez 

niektóre osoby są nieprawdziwe. 

    Radna M. Narloch zwróciła uwagę, że nawałnica która dotknęła naszą gminę 

wyrządziła bardzo dużo szkód materialnych, jednakże jeszcze więcej złych 

rzeczy dokonało się w głowach wielu mieszkańców naszej gminy, a 

przerażające jest to, że już nawet wśród dzieci. 

 

    Radny Z. Struwe potwierdził na podstawie znanego osobiście przykładu, że w 

Gminie Koronowo nie była udzielana pomoc jeśli dana osoba nie przebywała w 

budynku w dniu nawałnicy (np. była poza granicami kraju). 

 

    Głos zajął Sekretarz Gminy Piotr Dobrzański cytując zapis Ministerialnych 

Zasad -w pkt.I.6 dotyczącym przydzielania pomocy i przypadków, w których ta 

pomoc nie przysługuje.  

Podkreślił jednocześnie, że w naszej gminie zasady te są przestrzegane, i są one 

opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej naszej gminy. 

 

     Po zakończeniu dyskusji Przewodnicząca RG podziękowała Pani Kierownik 

GOPSu za przybycie oraz udzielenie szczegółowych informacji. 

 

 

 

      W dalszej części obrad Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Wąsik 

przedstawiła informację o spełnieniu przez radnych obowiązku złożenia 

oświadczeń majątkowych.  

Pani Przewodnicząca potwierdziła, iż wszyscy radni w wyznaczonym terminie 

wypełnili obowiązek ustawowy w zakresie składania oświadczeń majątkowych, 

a stwierdzone w trakcie ich analizy drobne usterki zostały wyjaśnione. 

     Informacja powyższa stanowi załącznik niniejszego protokołu. 

 

 

      Następnie Pan Wójt przedstawił informację o spełnieniu obowiązku  

złożenia oświadczeń majątkowych przez Wójta, Skarbnika, Sekretarza         

Gminy, oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu Wójta. 

Pan Wójt poinformował, że wszyscy zobowiązani do złożenia oświadczeń 

pracownicy, wypełni ten obowiązek. 
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      Informacja złożona przez Wójta została załączona do protokołu. 

 

 

     Dalej Pan Wójt przedstawił informację o podmiotach, w których 

wykonywana będzie w roku 2018 kara ograniczenia wolności i praca społecznie 

użyteczna na terenie Gminy Sośno. 

     Informację powyższą załączono do niniejszego protokołu. 

 

     Do przedstawionych informacji uwag nie zgłoszono, dyskusji nie 

podejmowano. 

 

 

Ad.6.  

Interpelacje zgłoszone przez radnych: 

- Joanna Siódmiak-Niemczewska zgłosiła: 

1) problem dotyczący dróg usytuowanych na terenie lasów państwowych –

właściciele lasów prywatnych mają wyznaczony do marca termin ich 

uporządkowania, jednakże mają problem z dotarciem do nich z uwagi na to, że 

Lasy Państwowe nie uporządkowały jeszcze swoich terenów, w szczególności 

dróg znajdujących  się na terenach leśnych; prośba jest więc do Wójta o 

interweniowanie w tej sprawie w Lasach Państwowych; 

2) prośba do Wójta o interweniowanie u Burmistrza Mroczy o naprawienie za 

pomocą gruzu nieprzejezdnej już drogi od Konstantowa w stronę Sitna; odcinek 

tej drogi znajdujący się na terenie sołectwa Sitna jest w dobrym stanie; 

3) problem drogi z Sitna w kierunku Jastrzębca – nadal jest nieprzejezdna 

(prawdopodobnie nie przejedzie tam już ani śmieciarka, ani służby ratownicze); 

naprawiano drenarkę, ale woda nadal płynie po drodze i droga znów jest 

uszkodzona; chodzi też o przepust na wysokości gruntów p. Janiszczuka.  

Radna zaproponowała ponowne spotkanie na miejscu z przedstawicielami GSW 

w celu uzgodnienia właściwego i skutecznego naprawienia tego odcinka. 

 

- Zbigniew Struwe zgłosił potrzebę naprawienia prawego pobocza na łuku drogi 

powiatowej w kierunku Wąwelna - na wysokości zjazdu do Leśniczówki w 

Toninku powstała niebezpieczna krawędź; pobocze uszkodzone jest 

prawdopodobnie przez duży pojazd. 

 

- Przewodnicząca RG Krystyna Wąsik zgłosiła także wniosek do Kierownika 

Zarządu Drogowego o przystąpienie już do naprawy wszystkich znaków 

drogowych zniszczonych podczas nawałnicy; obecna sytuacja może być 

przyczyną kolizji drogowych. 

 



 8 8

 

- Mirosława Wegner zgłosiła ponownie wniosek o naprawienie oświetlenia ulic i 

zamontowanie brakujących jeszcze lamp tam gdzie one były przed nawałnicą m. 

in. kilka lamp brakuje na odcinku 2 km od Sośna w kierunku Wielowiczka. 

 

- Zbigniew Struwe zgłosił podobny problem - również w Wąwelnie brakuje 

jedna lampa. 

 

 

Ad.7. 

Odpowiadając na złożone interpelacje pan Wójt stwierdził, że  przygotowane 

zostanie wystąpienie do Lasów Państwowych o określenie terminu 

uporządkowania dróg na terenach leśnych; z pewnością będzie to bardzo trudne, 

jednakże zdajemy sobie sprawę, że dla właścicieli lasów prywatnych jest to 

ogromnie istotne z uwagi na możliwość otrzymania środków pomocowych na to 

zadanie. 

Problemy dotyczące drogi w kierunku Konstantowa przekażemy do Burmistrza 

Mroczy.  

Nasza Spółka Wodna naprawiała urządzenia przyczyniające się do zalewania m. 

in. wskazywanej drogi w Sitnie; w najbliższym czasie poprosimy też 

Więcborską Spółkę Wodną o ponowne rozpoznanie problemu. Powrócimy 

ponownie do zgłaszanego problemu. 

     Uwagi zgłoszone przez radnego Struwe dotyczące pobocza drogi powiatowej 

w Toninku przekazane zostaną do Zarządu Drogowego; przekażemy 

jednocześnie prośbę o naprawienie znaków drogowych. 

     Problemy z oświetleniem ulicznym występują jeszcze w kilku 

miejscowościach i wiemy, że jak dotąd sukcesywnie jest ono przywracane. 

 

 

Ad.8. 

Informacja dotycząca stanu bezrobocia na terenie Powiatu Sępoleńskiego i 

Gminy Sośno oraz możliwości przeciwdziałania bezrobociu. 

 

    Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi Gminy, który zwrócił 

uwagę, że faktycznie bezrobocie na terenie kraju spada. Pan Wójt podkreślił też, 

że wszelkie sprawy dotyczące zatrudniania mieszkańców naszej gminy są 

analizowane i załatwiane na bieżąco z uwagi na członkostwo w Powiatowej 

Radzie Zatrudnienia. Zwrócił jednocześnie uwagę, że jest coraz trudniej aby 

pozyskać pracowników w jakiejkolwiek formie zatrudnienia. 

Pomimo tego, że % bezrobocia ciągle spada jednak problem bezrobocia jest 

bardzo złożony; wiele czynników wpłynęło na to, że nie ma chętnych do pracy. 

 

    Następnie głos zabrał Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy - Pan Artur 

Żychski, który przedstawił obszerną informację (również w formie pokazu 
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medialnego) dot. stopy bezrobocia na terenie powiatu sępoleńskiego i w gminie 

Sośno w latach 2012-2017; liczba osób bezrobotnych na koniec września br. 

wyniosła -1859 osób (w roku ub. było 2470), z tego z gm. Sośno -246 (w roku 

ub. było 326).  

W informacji powyższej zawarte zostały wielkości dotyczące bezrobocia w 

powiecie – liczba osób bezrobotnych, w porównaniu z innymi gminami naszego 

powiatu oraz wielkości osób bezrobotnych z uwzględnieniem struktury 

wykształcenia; wg. okresu pozostawania bez pracy, wg. wieku tych osób, 

miejsca zamieszkania, a także wielkości podjęć pracy zarówno w kraju jak i za 

granicą.  

Pan Żychski przedstawił także liczbę podjęć pracy za granicą jak też powrotów 

z zagranicy w czterech ostatnich latach, a także źródła finansowania działań 

aktywizacyjnych, limity środków na poszczególne formy aktywizacji 

zawodowej oraz programy rynku pracy realizowane przez PUP (łącznie 

1.544.200,-zł). 

Pan Żychski podkreślił ponadto, że poprawa na rynku pracy wynikać może z m. 

in. faktu wydłużania umów pracy przez pracodawców.  

      Szczegółowa informacja, stanowiąca również temat pokazu medialnego dla 

uczestników sesji, załączona została do protokołu.   

 

     Pan Wójt skierował w stronę dyrekcji PUP podziękowania dla wszystkich 

pracowników PUP za dotychczasową, bardzo dobrą współpracę w 

rozwiązywaniu problemów osób bezrobotnych z terenu gminy Sośno. Jak 

podkreślił Pan Wójt efekty tej współpracy są wymierne i widać ją w realizacji 

bieżących zadań. Zwrócił się jednocześnie z prośbą uwzględnienie na początku 

przyszłego roku potrzeb tut. gminy w zakresie pozyskania kilku osób (tak jak do 

tej pory) do bieżącego realizowania zadań gminnych jednostek.  

 

    Dyrektor PUP odnosząc się do prośby Wójta poinformował, że w związku z 

tym, że środki pomocowe rozliczone mają być do końca roku, trzeba będzie 

zastanowić się nad dobrymi technicznymi rozwiązaniami dotyczącymi 

zawieranych umów. Dyrektor podziękował za zaproszenie do udziału w sesji 

oraz za dotychczasową efektywną współpracę. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała Dyrektorowi Powiatowego 

Urzędu Pracy za udział w sesji oraz za przedstawienie radnym informacji i 

wyjaśnienie nurtujących kwestii. 

 

   Następnie Przewodnicząca RG zarządziła kilkuminutową przerwę w obradach, 

zachęcając jednocześnie do skorzystania z okazji obejrzenia zakupionego 

samochodu bojowego średniej klasy dla OSP Sośno. 
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   Po przerwie głos zabrał Pan Witold Zieliński będący Prezesem jednostki OSP 

Sośno, dziękując za pochylenie się nad zgłoszoną przez strażaków prośbą i 

przydzielenie środków na zakup tego samochodu, który kosztował aż 720tyś zł, 

do tego jeszcze jest najnowocześniejsze jego wyposażenie.  

Pan Zieliński apelował też o rozpropagowanie informacji, że straż potrzebuje 

ochotników celem zwiększania szeregów strażaków w jednostkach OSP; braki 

kadrowe pokazała nawałnica, która dotknęła naszą gminę. 

 

     Na ręce Pana Zielińskiego przekazano podziękowania za pomoc udzielaną 

mieszkańców gminy  podczas  nawałnicy. 

 

  

Ad.9.  

Podjęcie uchwał: 

 

      Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Romot przed przedstawieniem treści oraz 

uzasadnienia proponowanych zmian do tegorocznego budżetu gminy 

szczegółowo wyjaśniła radnym powód ponownego przekazania wniosku ZGK. 

- Uchwałę Nr XXX/187/17 w sprawie zmian w tegorocznym budżecie gminy 

przyjęto jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 11 radnych obecnych na sali 

w tej części obrad. 

 

       Treść kolejnych uchwał wraz z ich uzasadnieniami przedstawiał Sekretarz 

Gminy Pan Piotr Dobrzański. 

 

- Uchwałę Nr XXX/188/17 w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie i roboty budowlane przy obiektach wpisanych do rejestru 

zabytków przyjęto jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

 

- Uchwałę Nr XXX/189/17  w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie i roboty budowlane przy obiektach wpisanych do rejestru 

zabytków przyjęto jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

 

- Uchwałę Nr XXX/190/17 w sprawie nabycia nieruchomości zabudowanej, 

położonej w Sitnie (36/1) przyjęto jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 11 

radnych. 

 

- Uchwałę Nr XXX/191/17 w sprawie nabycia lokalu mieszkalnego nr 4, 

stanowiącego odrębną własność, położonego w Tuszkowie przyjęto 

jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

 

- Po przedstawieniu treści projektu uchwały Nr XXX/192/17 w sprawie nabycia 

lokalu mieszkalnego nr 6, stanowiącego odrębną własność, położonego w 
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Tuszkowie głos zabrał Wójt Gminy, nawiązując do dyskusji prowadzonych 

podczas posiedzeń Komisji wyjaśnił, iż cena zakupu tego lokalu nie została 

jeszcze do końca uzgodniona, niemniej wnioskuje o jej przegłosowanie 

ponieważ rozmowy w tej sprawie trwają i szkoda byłoby odsuwać w czasie tę 

sprawę (na zakup mieszkania przeznaczane są środki pomocowe przekazane 

przez inne samorządy). Wójt zapewnił jednocześnie, że mieszkanie to nie będzie 

kupione za niekorzystną cenę; przewiduje się że będzie to ok.40tyś.zł (z różnicą 

1-2tyś.). Jeżeli realizacja tej uchwały nie będzie możliwa, na kolejnej sesji 

można będzie ją unieważnić.     

      Uchwałę powyższą, w przytoczonej wcześniej treści, przyjęto jednogłośnie, 

w głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

 

- Przed przystąpieniem do przedstawienia kolejnego projektu uchwały Pan Wójt 

poinformował, że właściciele wskazywanego w uchwale lokalu wyrazili 

ostatecznie chęć jego sprzedaży za proponowaną cenę; dodał jednocześnie, że w 

związku z przekazywanymi środkami na zakup kontenerów mieszkalnych 

podjęta zostanie decyzja o przeznaczeniu części tych środków na zakup tego 

czwartego mieszkania ponieważ jest to bardziej korzystne dla naszych 

mieszkańców. Jednakże z naszego budżetu nie będziemy desygnować środków 

na zakup mieszkań.   

Uchwałę Nr XXX/193/17 w sprawie nabycia lokalu mieszkalnego nr 7, 

stanowiącego odrębną własność, położonego w Tuszkowie przyjęto 

jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

 

- Uchwałę Nr XXX/194/17 w sprawie przyznania diet dla sołtysów przyjęto 

jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

 

- Uchwałę Nr XXX/195/17 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy przyjęto większością głosów (9 za i 2 przeciwne); w 

głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

 

- Uchwałę Nr XXX/196/17 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

przyjęto większością głosów (9 za i 2 przeciwne); w głosowaniu udział wzięło 

11 radnych. 

 

 

Ad.10. 

Wolne wnioski i zapytania. 

- Radny Józef Opas zgłosił pytanie do Dyrektora ZGK – przepompownia 

ścieków w Skoraczewie usytuowana w centrum wsi jest coraz bardziej uciążliwa 
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dla mieszkańców wsi – kilkakrotnie w ciągu tygodnia występują awarie, ścieki 

wylewają się ze studzienki na drogę – czy jest jakiś sposób aby temu zapobiec?   

 

Ad.11. 

Odpowiadając na zgłoszone zapytanie głos zabrał dyrektor ZGK Marcin 

Grubicki informując, iż jedynym sposobem, aby uniknąć powtarzających się 

awarii jest właściwe korzystanie z tych urządzeń kanalizacyjnych –nie wrzucać 

śmieci i różnego rodzaju odpadków. 

Awaria w Skoraczewie spowodowana była właśnie zanieczyszczeniem pomp. 

Dwie najbardziej awaryjne przepompownie powodowane różnorodnymi 

zanieczyszczeniami znajdują się Sitnie i Sośnie (przy przedszkolu); dla nich w 

przygotowaniu są zadania inwestycyjne polegające na montowaniu specjalnych 

tłoczni (docelowo przebudowywane będą wszystkie przepompownie). Na tą 

chwilę w Skoraczewie liczyć jedynie należy na pomoc mieszkańców, aby 

właściwie korzystali ze swoich urządzeń kanalizacyjnych. 

   Pan Grubicki apelował jednocześnie do wszystkich mieszkańców o właściwe 

korzystanie z urządzeń kanalizacyjnych, przede wszystkim nie wrzucać śmieci 

do kanalizy ponieważ pompy nie są w stanie ich przepompować. 

 

    Na koniec głos zabrał pan Wójt wyjaśniając sołtysom przyczyny 

wprowadzenia już od października br. zmian wysokości diet kwartalnych 

wypłacanych sołtysom – zmianę wprowadzono w jednym kryterium ich 

naliczania tj. dotyczącym realizowanych przez sołtysów zadań 

administracyjnych (zwiększono z 400,- na 500,-zł).  Zaznaczył jednocześnie, że 

po zbadaniu możliwości finansowych budżetu, rozważane będą dalsze 

możliwości wprowadzenia od nowego roku kolejnych zmian -również innych 

składników tych diet. 

 

 

Ad.12. 

W związku  z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy 

zamknęła obrady sesji, poinformowała jednocześnie, że kolejna sesja planowana 

jest na 30 listopada br.  

     

     Pan Wójt zaznaczył, iż prawdopodobnie będzie potrzeba przyśpieszenia 

terminy tej sesji. 

 

 
Sekretarz obrad 

Krystyna Raźna 

                                                                                                       Przewodnicząca Rady Gminy 

                                                                                                                Krystyna Wąsik 

Protokolant 

Jolanta Lapke 


